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SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL DE LA VILA D’ARGENTONA CELEBRADA EL 

DIA 11 DE DESEMBRE DE 2018 AL SALÓ DE PEDRA 

 

Assistents:  

President: Eudald Calvo Català  

 

Regidor encarregat de l’àmbit de participació ciutadana:  

 

Sr. Guillem Saleta Perejoan 

 

Representants d’entitats culturals: 

   

Sr. Nil Teixidó Devesa, Garrinada 

 

Representants d’entitats esportives: 

 

Sr. Joan Puyo Gatius, Handbol Laietà 

 

Representants d’entitats socials i cíviques: 

 

Sr. Ramon Romero, AAVV Ginesteres 

 

Representant d’entitats d’activitats econòmiques: 

 

Sra. Oriana Alemany, en representació d’Argentona es mou 

 

Persones inscrites al Registre Ciutadà escollides aleatòriament a través d’un 

sorteig: 

 

1. Sra. Maria Teresa Ferrer Fábregas 

2. Sr. Francesc Alsina Castells 

3. Sr. Salvador Pascual Bruguera 

4. Sra. Engràcia Borrull Solsona 

5. Sr. Xavier Sargatal Cabrespina 

 

Representants de cada Consell Municipal Sectorial:  

 

1. Sr. Pep Fité i Roure, representant del Consell de Cultura, a proposta del 

mateix consell 

2. Sr. Ricardo Fernández Vidal, representant del Consell d’Esports, a 

proposta del mateix consell.  

3. Sr. Lluís Mas, representant del Consell de Patrimoni, a proposta del 

mateix consell. 

 

 Regidors de cada grup municipal a proposta del portaveu del grup: 
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Sr. Salvador Casas Burgués, en qualitat de regidor del grup municipal PSC-PM 
(marxa a les 20h) 

Sr. Salvador Calafell Viayna, en qualitat de representant del grup municipal ICV 

Sr. Xavier Collet Diví, en qualitat de regidor del grup municipal Tots per 

Argentona 

 

Van assistir també les següents persones: 

- Euseby Traby 

- Liliana Múrcia 

- Pere Sánchez 

- Núria Roure 

- Anna Gratacós 

 

Excusen la seva assistència: 

 

- Sr. Rosendo Domingo, del Registre Ciutadà 

 

Assisteix també, amb veu i sense vot, el tècnic de Participació Ciutadana, Sr. Sergi 

Fernández Maraver.  

 

Actua com a Secretària delegada la Sra. Carme Ruano de la Torre. 

 

Existint el quòrum de constitució que estableix l’article 89 del Reglament Orgànic 

Municipal, a les  hores i  minuts del vespre, el president obre la sessió d’acord amb 

l’ordre del dia establert. 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió de data 15 de febrer de 2018 

S’aprova per unanimitat. 

 

2. Renovació membres a la Comissió Permanent 

 

Ja que l’Eduard Dora, del registre ciutadà, va enviar un c.e dient que per temes 

professionals li era impossible continuar com a membre de la Comissió 

Permanent, i a la vista de les persones que hi són representades en aquesta sessió 

del Consell de la Vila,  es proposa la seva substitució per en Francisco Alsina, qui 

accepta formar part. 

 

També es comenta que la propera sessió del Consell de la Vila serà constitutiu 

perquè ja toca renovar membres, per tant, es començarà a fer campanya a la 

població perquè la gent que ho vulgui es pugui apuntar. 

 

3. Presentació Memòria de Participació any 2018 

 

En Guillem Saleta comenta la memòria que s’ha enviat per correu.  

 

“Memòria Participació Ciutadana 2018 
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Introducció  

L’any 2018 la regidoria de Participació Ciutadana ha continuat desplegant els principals 

projectes de mandat, com ha estat el tercer procés participatiu del pressupost municipal, el 

Consell d’Infància i el pla de dinamització associatiu, amb l’impuls d’una programació formativa 

i l’organització d’actes com la Mostra d’Entitats. 

Projectes i processos de participació realitzats durant el 2018 

1. Pressupost Participatiu 

Per tercer any consecutiu, la regidoria de Participació Ciutadana ha dut a terme un procés 

participatiu del pressupost municipal, de nou amb una partida de 500.000 euros per destinar a 

projectes.  

Al 2018 s’han incorporat algunes demandes plantejades des dels òrgans de participació, com la 

creació de dues llistes de votació de projectes, grans i petits, la recuperació del vot tradicional en 

urna i s’han reforçat les accions de promoció i dinamització al carrer. Enguany la participació 

ha superat el miler de vots, el millor resultat de participació que ha obtingut mai un procés 

participatiu al municipi. 

La introducció d’un sistema més àgil de validació i vot per internet també ha servit per 

augmentar el número i percentatge de veïns que han utilitzat el sistema telemàtic per participar 

al procés. 

En aquest 2018 s’ha avançat també en l’execució dels projectes guanyadors en edicions 

anteriors, com el pla de millora de zones infantils dels parcs públics o el condicionament del 

marge esquerre de la riera d’Argentona. 

Podeu consultar els resultats de la votació i la informació del procés al següent enllaç  

www.argentona.cat/pressupostparticipatiu2018  

 

2. Consell de la Vila 

Al 2018 s’ha iniciat un debat sobre les funcions del Consell de la Vila que va tenir com a un dels 

resultats la revisió del seu reglament. De tota manera, la dinàmica de les sessions i la baixa 

participació fa necessari avançar en la reflexió sobre els objectius d’aquest òrgan i la seva 

relació amb el municipi i l’Ajuntament. 

Més informació 

www.argentona.cat/conselldelavila  

3.  Pla Educatiu de Poble 

http://www.argentona.cat/pressupostparticipatiu2018
http://www.argentona.cat/conselldelavila
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Durant aquest 2018 s’està dissenyant el pla de participació ciutadana per impulsar a partir de 

l’any 2019 un ambiciós projecte municipal, el Pla Educatiu de Poble, instrument que ha de servir 

per definir les estratègies i objectius que han de marcar l’acció educativa dels propers anys al 

municipi i que ha de comptar amb la suma de tots els actors i que connecti temps, espais i 

recursos dins i fora dels centres educatius, a través d’un treball transversal i cooperatiu.  

4. Plataforma Decidim 

L’Ajuntament d’Argentona s’ha adherit al projecte de la Diputació de Barcelona per tal de posar 

en marxa un portal web des d’on centralitzar i dinamitzar les accions i els processos 

participatius. 

5. Districtes electorals 

A través del Consell de la Vila, es va organitzar a principis del 2018 una comissió de treball per 

tal d’avaluar el mapa dels districtes electorals per tal d’introduir alguns canvis i reordenació dels 

punts de votació 

6. Mostra d’entitats 

Es va celebrar el dissabte 14 de maig d’11:00 a 14:00 i de 17:00 a 20:00, convidant a totes les 

entitats d’Argentona que formessin part del Registre d’entitats a mostrar la feina que fan durant 

l’any mitjançant dues propostes. La primera és la ubicació d’una paradeta a mode d’expositor. 

La segona és una proposta d’actuació de 30 minuts que faci participar el públic assistent en 

diferents punts del recorregut de la mostra. La ubicació d’un estand era condició imprescindible 

per poder fer una actuació. 

Enguany es va dur a terme a la Plaça Nova, deixant l’espai central com a escenari per a les 

actuacions de les entitats. Aquest canvi es va valorar de manera molt positiva. En dos moments 

de la jornada hi va haver l’actuació de Brass de Gitano Band, que va amenitzar el recorregut per 

la fira. També es va tenir en compte la reivindicació de l’any anterior, basada en què les 

persones amb mobilitat reduïda disposessin de reserva d’aparcament. 

Malauradament la Mostra es va haver de suspendre a mitja tarda a causa de la pluja. 

Més informació de la Mostra d’entitats:  

http://argentona.cat/document.php?id=40221 

http://argentona.cat/document.php?id=40470 

 

7. Consell d’infància 

La segona edició del Consell d’infància es va constituir en un acte celebrat al Saló de Pedra el dia 

21 de novembre, al voltant del Dia Internacional de la Infància. L’encàrrec que l’Alcalde va fer 

enguany al Consell va ser el d’organitzar un acte per difondre la feina que fa.  

http://argentona.cat/document.php?id=40221
http://argentona.cat/document.php?id=40470
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El resultat va ser una gimscape, barreja entre gimcana i scaperoom, que es va dur a terme el 

dissabte 19 de maig a l’antiga Velcro i que va estar organitzada gairebé de manera íntegra pels 

consellers i conselleres. Hi van participar 200 persones i va estar molt ben valorada. 

Al llarg de l’any, els consellers i conselleres també van poder participar en processos com els 

pressupostos participatius o anar a la ràdio per explicar què estaven treballant. 

Després de l’aturada estival, durant els mesos d’octubre i novembre es van convocar les 

primeres sessions extraordinàries del Consell i de manera paral·lela es van escollir els nous 

membres d’entre les classes de 5è de les escoles d’Argentona. El dia 20 de novembre es va 

celebrar l’acte de constitució del nou consell al Saló de Pedra de l’Ajuntament d’Argentona. 

Enguany se’ls ha encarregat la generació d’accions per difondre el problema de les persones 

refugiades i el racisme. El nomenament dels nous membres s’aprovarà properament pel Ple 

municipal. 

Més informació del Consell d’infància: 

http://argentona.cat/document.php?id=40496 

http://argentona.cat/document.php?id=40299 

http://argentona.cat/document.php?id=40685 

 

8. Cicle de xerrades i tallers amb entitats 

La regidoria de Participació Ciutadana de l'Ajuntament d'Argentona va organitzar un cicle de 

xerrades i tallers formatius adreçat a les entitats i associacions del municipi, programa impulsat 

conjuntament amb la Diputació de Barcelona. 

 

La primera proposta va ser un taller sobre Comptabilitat els dies 19 i 26 de febrer i la segona un 

taller sobre Marc legal i llei de transparència els dies 12 i 19 de març. 

En un segon cicle de xerrades es van abordar temàtiques relatives al certificat digital per a 

entitats i la petició de subvencions de l’Ajuntament. 

 

Més informació del Cicle de xerrades i tallers amb entitats: 

http://argentona.cat/document.php?id=39569 

http://argentona.cat/document.php?id=40193 “ 

 

L’alcalde amplia la informació del punt 5 comentant que es va fer la consulta a l’INE 

i, tot i que sembla conflictiu, es podria arribar a fer que les urbanitzacions votessin 

a l’escola Argentona per facilitar l’aparcament de les persones que obligatòriament 

s’han de desplaçar per votar. A la urbanització de Madà, però, es proposa que 

votin a l’escola Les Fonts. 

A la Velcro, per problemes d’accessibilitat, s’hauria de traslladar la votació a La 

Sala, tot i que depèn dels talls per districtes que es facin.  

S’enceta un debat sobre les zones de votació i es conclou en què s’intentarà 

respectar al màxim l’ordre natural. 

 

4. Projectes guanyadors Pressupostos Participatius 

 

 

http://argentona.cat/document.php?id=40496
http://argentona.cat/document.php?id=40299
http://argentona.cat/document.php?id=40685
http://argentona.cat/document.php?id=39569
http://argentona.cat/document.php?id=40193
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En Guillem Saleta explica que enguany ha pujat la participació, que també s’ha 

decidit proposar projectes més petits, com a novetat, perquè es visualitzin més 

aviat la seva consecució. A continuació els enumera tots ells. 

 

Està pendent una reunió a nivell polític per determinar com treballar en aquests 

projectes més grans a través de petites comissions amb els veïns afectats, que 

podria ser de cara al gener o febrer del 2019. 

 

La Mite Ferrer proposa si els Consell Escolar podria també participar. La Oriana 

Alemany demana si podem saber els “tempos” dels projectes petits. Li contesta en 

Guillem Saleta que depenent de quins siguin (bancs, barres gimnàstiques,...) 

podria ser immediat. 

 

5. Proposar activitat conjunta Consell d’Infància amb Consell de la Vila 

 

La Mite Ferrer exposa com ha anat la trobada amb el Consell d’Infància per tal de 

conèixer interessos comuns. Es va proposar poder fer una activitat conjunta i es va 

decidir que podria ser sobre els refugiats. Obre el debat als membres del Consell 

de la Vila perquè expressin el seu parer. 

S’obre un debat sobre l’enfocament del que s’està parlant. Hi ha un 

desconeixement de la situació en la qual es troben els refugiats, per això es pretén 

fer una activitats conjunta, per aclarir conceptes i saber com poder ajudar a 

aquestes persones. 

A la propera Comissió Permanent es parlarà sobre el tema. 

 

6. Valoració de la dinàmica del Consell de la Vila 

 

En Guillem Saleta comenta que des de la Regidoria de Participació es detecta que 

hi ha dinàmiques que no acaben de funcionar. Es lliura una enquesta per 

respondre-la “in situ” i lliurar-la per poder valorar-la a la propera Comissió 

Permanent. 

En Sergi Fernández explica el que ja es va comentar a la darrera sessió de la 

Comissió Permanent:  quins objectius es volen assolir amb el Consell de la Vila? 

Quines expectatives tenen els membres que en formen part? 

Es dona temps per respondre l’enquesta i s’aclareixen els dubtes que van sorgint. 

A partir de les respostes s’elaborarà un document que ja es presentarà a tothom. 

 

7. Torn obert de paraula 

 

En Francisco Alsina comenta que l’aigua de la font de Sant Domingo que raja i es 

perd, si s’ha fet alguna cosa al respecte. Se li respon que s’esbrinarà i se li 

contestarà. 

 

En Salvador Pascual comenta que després de 3 anys de pressupostos participatius 

no ha sortit res de la Font Picant. Se li aclareix que les votacions són les que són; 

aquest any ha hagut una proposta que ha quedat en 6è lloc. Genera un intens 

debat. 
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En Lluís Mas demana sobre la Velcro...què s’està fent?. Li respon l’alcalde que 

l’objectiu és enderrocar-la a mig termini però que encara es trigarà ja que hi ha 

moltes activitats encabides. Per temes de riscos laborals s’estan establint i aplicant 

uns mínims de seguretat mentre es fa aquest desallotjament.  

S’ha de buscar on encabir la ràdio municipal, un espai d’emmagatzematge per la 

brigada municipal, el Casal de Joves i la seu d’entitats. 

 

La Núria Roure comenta que darrerament fa bastant ús dels parcs i jardins i troba 

a faltar lavabos públics pels infants sobretot. També comenta que a la deixalleria 

estaria bé que la gent es pogués anar a servir dels diferents estris que es porten 

(mobles, bicicletes,...) i que no es “trinxi” tot. Demana també la col·laboració per 

descarregar el cotxe quan portes coses. 

 

En Lluís Mas fa un incís per dir que li sembla hi ha acord amb els comerços per 

poder fer servir els lavabos públicament, tot i que hi ha places que no tenen 

comerços a prop. 

 

L’alcalde comenta que està previst que, quan es remodeli la Plaça de Vendre, 

s’instal·lin lavabos públics. 

 

L’Engràcia Borrull demana quan es farà el trasllat de la Creu Roja definitivament. 

L’alcalde li respon que en breu quedarà resolt. 

 

En Francisco Alsina demana que per quan l’autobús d’Argentona a Barcelona? Li 

respon l’alcalde que ahir va ser-hi a Transports de la Generalitat però que no va 

poder aclarir res. Està pendent una propera reunió amb el Director General.  

Es genera un debat intens sobre aquest tema. 

 

En Salvador Pascual comenta que a la deixalleria segons quin material portes no et 

diuen de deixar-lo al contenidor i pregunta qui s’aprofita? . Sobre la Velcro proposa 

que s’arregli i hi vagi el Casal dels avis, així ens estalviaríem els diners del lloguer. 

 

L’alcalde aprofita per explicar la planificació d’equipaments que el govern té en 

ment: 

 A Can Doro: biblioteca, arxiu i ràdio + aparcament 

 A la Plaça de vendre: nous mòduls de mercat 

 El Casal d’avis a l’actual emplaçament de la biblioteca 

 Enderrocar la Velcro i fer el nou mercat municipal, hotel d’entitats i 

aparcaments 

Tothom expressa la seva opinió sobre aquest tema. 

 

Per acabar la Mite Ferrer expressa la seva satisfacció de com han quedat els fanals 

del Passeig Marina Julià i la vorera arreglada sense rajoles fluixes. No obstant això 

considera que tota aquesta obra no s’ha comunicat als veïns i hagués estat 

fantàstic fer una comunicació prèvia als veïns afectats. 
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No havent-hi més assumptes a tractar, es tanca la sessió per ordre del Sr. 

president, essent les 21 h , en lloc i data a dalt indicats, de tot el que com a 

Secretària delegada certifico. 

 

El  president      La secretària delegada 

 

 

 

 

Eudald Calvo Català     Carme Ruano de la Torre 

 


